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Nuuk, 13. oktober 2009 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden §36 stk. 1 fremsender jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

Siumuts landstingsgruppe besøger virksomheder og inviterer fagfolk der har relevans i 
vores politisk arbejde og vi har besøgt Nukissiorfiit forrige uge hvor vi havde spørgsmål 
omkring fremtidige projekter, alternativ energi mm, og i den forbindelse har vi nu flere 
spørgsmål til Nukissiorfiit og har ønsket ét møde mere med dem. Nukissiorfiits direktør 
skriver nu til os, at direktøren må henvise Siumuts landstingsgruppe til at tage kontakt til 
Naalakkersuisoq Jens B Frederiksen, med henblik på at få sat det konkrete møde op.
Jeg vil spørge hvorfor al henvendelse nu skal til at foregå via Jens B Frederiksen idet 
Nukissiofiit er en virksomhed som er åben for henvendelse udefra der måtte have interesse i 
at vide om dets virke ?
 (Aleqa Hammond, Siumut)
 
Begrundelse
Siumuts landstingsgruppe har et nyt tema hver uge hvor vi enten besøger en virksomhed eller har 
foredragsholder  der besøger os i  gruppen – temaet  er  bestemt  alt  efter  dagsordenspunkter  der 
kommer i landstingssalen. Dette gører vi for at få så stor en saglig tinggang til spørgsmålene som 
muligt samt også for at vi kan stille uddybende spørgsmål til en given lovforslag. Forrige uge var 
emnet Nukissiorfiit på, og vi fandt det naturligt at besøge Nukissiorfiit hvor vi kunne spørge til 
fremtidige projekter, alternativ energi, brint mm hvilket vi så gjorde. Nukissiorfiits direktør var 
professionel  og velforberedt  og havde på nogen måder  ingen holdning til  evt politiske emner, 
hvilket er helt naturligt.
Vi har nu fra Siumuts landstingsgruppe sendt et takkebrev til Nukissiorfiits direktør og har i den 
forbindelse bedt om et nyt møde den 20. oktober idet vi har flere spørgsmål. Hertil fik vi et brev 
tilbage fra Nukissiorfiits direktør med følgende skrivelse:
“Jeg må henvise jer til at tage kontakt til Naalakkersuisoq Jens B Frederiksen, med henblik på at få 
sat det konkrete møde op, med venlig hilsen Svend Hardenberg, energidirektør” –

Jeg spørger nu hvorfor al henvendelse til Nukissiorfiit nu skal foregå via Jens B Frederiksen og 
hvorfor  skal  vi  kontakte  ham  først  for  at  få  sat  et  møde  op  ?  Gælder  dette  også  for  alle 
virksomheder fremover, eller hvordan skal dette forstås?

Jeg ønsker at få spørgsmålet besvaret indenfor 10 dage.

Med venlig hilsen

Aleqa Hammond, Siumut
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